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Handläggare: 
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Svar på initiativärende - halverade hyror och 
markeringsavgifter 2021 

Förslag till beslut 

Idrotts- och fritidsnämnden beslutar 

1. att besvara initiativärende om halverade hyror och markeringsavgifter 2021, 

2. att uppdra åt stadsbyggnadsförvaltningen att återkomma till nämnden med en 

redovisning av pandemins effekter på föreningslivet, och 

3. att uppdra till stadsbyggnadsförvaltningen att återkomma till nämnden med 

förslag på åtgärder med utgångspunkt i redovisningen av pandemins effekter på 

föreningslivet 

Ärendet 

Moderaterna har inkommit med initiativärende med att beräkna på vad halverade 

hyror och markeringsavgifter för 2021 skulle kosta samt att redovisa detta uppdelat i 

olika idrotter med en analys kring vilka som drabbats mest. 

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen. 

Föredragning 

Det initiativärende som Moderaterna har inkommit syftar till att ge idrotten i Uppsala 

andrum i arbetet med att komma tillbaka och återbygga verksamheten efter 

pandemin. 
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1 deras initiativärendet uppdrar de stadsbyggnadsförvaltningen att beräkna på vad 

halverade hyror och markeringsavgifter för 2021 skulle kosta. De vill även ha en 

redovisning utifrån olika idrotter och vilka som drabbats mest av den pågående krisen. 

Stadsbyggnadsförvaltningen kommer att göra en utredning av pandemins effekter på 

föreningsidrotten i Uppsala. Utredningen kommer att hantera frågeställningar som: 

• Hur har pandemin påverkat föreningarnas medlemsantal 

• Pandemins effekter på olika individuella idrotter 

• Föreningsarbetets påverkan med anledning av brist på ledare 

• Ekonomiska konsekvenser inom föreningslivet 

• Fysisk- och psykisk påverkan på barn och unga 

När utredningen om pandemins effekter är gjord får nämnden en redovisning 

tillsammans med förslag på eventuella kompensationer till föreningslivet. 

Följande redovisning visar vad en halvering av markeringsavgifter och hyresavtal skulle 

innebära för idrotts- och fritidsnämnden. 

Markeringsavgifter Budget jan-dec 2021 belopp i mnkr 

Ideella föreningar och stiftelser 23.9 

Privata företag 1,0 

Enskilda personer 0,3 

 

25,2 

Halvering av markeringsavgifter 12,6 

Hyresavtal Budget jan-dec 2021 belopp i mnkr 

Ideella föreningar 5,4 

Privata företag 0,3 

 

5,8 

Halvering av hyror 2,9 

För att nämnden ska hantera alla föreningar i enlighet med likställighetsprincipen så 

ställer det ytterligare krav på nämnden i det fall det hyror och markeringsavgifter skulle 

halveras. Detta genom att nämnden då behöver kompensera de föreningar som har 

egna anläggningar och med driftsbidrag av nämnden. Denna beräkning har inte gjorts 

utan beräknas ingå i kommande utredning. 

Sammanfattningsvis kommer idrotts- och fritidsnämnden få en redovisning om 

pandemins effekter med innehållande förslag på åtgärder för att kompensera och 

stötta föreningslivet i Uppsala. 

Ekonomiska konsekvenser 

Beslutet har inga ekonomiska konsekvenser då eventuella ökade kostnader redovisas 

först efter att utredning om pandemins effekter är gjord. 
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Beslutsunderlag 

1. Tjänsteskrivelse daterad 2021-03-08 

2. Bilaga: lnitiativärende halverade hyror och markeringsavgifter 

Stadsbyggnadsförvaltningen 

Christian Blomberg 

Stadsbyggnadsdirektör 





Utskottsi n itiativ 

Idrotten har betalt en mycket högt pris i krisen. Det styret hittills har åstadkommit är att höja 

markeringsavgifterna 2021 och sedan återta höjningen i form av ökat bidrag. Moderaterna 

ställer sig bakom att inte markeringsavgifterna skall höjas och bortser för den goda saken 

skulle från att modellen inte ger något mervärde för idrotten utan bara innebär ökad 

kommunal administration. 

Detta kommer dock inte att räcka. 2020 rev upp sår i idrottsinfrastrukturen som politiken 

behöver ge tid att läka. Därför bör IF räkna på vad ett tillfälligt stöd i form av halverade 

markeringsavgifter under 2021 skulle kosta. I uppdraget bör också ingå att redovisa detta 

uppdelat i olika idrotter med en analys kring vilka som drabbats mest. 

Mot det som ovan anförs vill moderaterna att nämnden uppdra åt förvaltningen att räkna på 

vad halverade hyror och markeringsavgifter för 2021 skulle kosta. Syftet är att ge idrotten i 

Uppsala andrum i arbetet att komma tillbaka, locka tillbaka aktiva, bygga upp strukturer, 

återknyta kontakter med sponsorer, genomföra tävlingar och återanställa nu permitterade 

personer. 

Uppsala den 12 februari 2021 

Markus Lagerquist 

2:e vice ordförande (m) 

Marcus Jansson 

Ledamot (m) 

Mats Wurmback, (m) 

Ersättare 
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